
Beste lezer,  
 
Op 14 juli van dit jaar heeft u de Regeling Specifieke Uitkering versnelling natuurinclusief isoleren 
beschikbaar gesteld via www.internetconsulatie.nl. Deze reactie is afkomstig van het Warmte Transitiecentrum 
Groningen (WTCG). In het WTCG werken gemeenten, de provincie Groningen en professionals aan het 
versnellen van de warmtetransitie in onze regio. Namens de Groninger gemeenten dient het WTCG deze 
reactie op de consultatie Regeling Specifieke Uitkering Versnellen Natuurinclusief Isoleren in. Om deze reactie 
op te stellen zijn gesprekken gevoerd met de Groninger gemeenten. In dit document vindt u de input die is 
opgehaald. De Provincie Groningen dient zelf een reactie in. 
 
Verdeling van de middelen    
De Groninger gemeenten vragen zich af waarom de SPUK kan worden ingezet voor maar 50% van de 
gemeenten binnen een provincie. Daarnaast is het onduidelijk waar het maximum bedrag van 233.918 euro per 
gemeente op is gebaseerd. Een suggestie is om de verdeling van de middelen minder vast te leggen in de 
regeling en de gemeenten samen met de provincie te laten overleggen over de verdeling. Zo kunnen de 
middelen flexibeler verdeeld worden op basis van de wensen per gemeente.  
Daarnaast blijkt uit de concept regeling dat de hoogte van de uitkering per provincie is bepaald op basis van het 
aantal gemeenten binnen de provincie. In vergelijking zijn de gemeenten in Groningen groter dan in andere 
delen van het land. Het oppervlakte en het aantal kernen is hoger. Daarom wensen de Groninger gemeenten 
een toelichting op de keuze voor verdeling op basis van het aantal gemeenten per provincie.  Als alternatief 
wordt een verdeling op basis van een aantal wijken in een provincie genoemd.  
 
Doorlooptijd 
Gemeenten maken zich zorgen over de doorlooptijd van het opstellen van een SMP. Dat kan ca. 2 jaar duren, 
en dat is als er genoeg ecologen zijn om deze onderzoeken uit te voeren. Daarnaast heeft de Raad van State 
uitspraak gedaan over aanwezigheid van vleermuizen in spouwmuren. Onderzoeken met een camera is niet 
voldoende, en er moet door isolatiebedrijven daarom nu een QuickScan worden uitgevoerd. Dat heeft invloed 
op de werkwijze en kan ook invloed hebben op het tempo waarmee woningen kunnen worden geïsoleerd. 
Gemeenten twijfelen door de bovenstaande punten of de werkwijze met een SMP resulteert in voldoende 
versnelling en of de looptijd van de regeling tot en met 2027 voldoende is. Een suggestie is om de looptijd van 
de regeling te verlengen tot 2030. Hiernaast bestaat er de wens om de middelen ook te kunnen besteden aan 
het opstellen van pre-SMP’s. 
 
Scope  
Uit de gesprekken met gemeenten is gebleken dat gemeenten niet geheel duidelijk is wat er wel en niet onder 
de regeling valt. Gemeenten zouden graag zien dat…  

- Kosten die worden gemaakt voor mitigerende maatregelen ook onder de regeling vallen. 
- Structurele kosten die gemaakt worden, bijvoorbeeld voor monitoring, ook onder de regeling vallen 
- Een deel van het budget te gebruiken voor de fase tot het SMP is opgesteld aan activiteiten zoals 

interne en externe voorlichtingen en het opleiden van bedrijven.  
- De middelen ook gebruikt kunnen worden voor het opstellen van pre-SMP’s.  
- SMP’s mogen worden opgesteld door zowel ecologische bureaus als gemeentelijke ecologen.  
- De term stadsnatuur nader gedefinieerd wordt. Valt het landelijk gebied hier ook onder? 

 
In afwachting van uw reactie,  

Namens de Groninger gemeenten en het WTC Groningen, 

Martine Naber 

 


